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Čo sa v Piešťa-
noch v tomto 
období realizuje
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Sme už len krok 
k otvoreniu 
prírodného kina
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Začala sa rekon-
štrukcia lávky pri 
Krajinskom moste
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Polovica letných prázd-
nin je za nami a sezó-

na dovoleniek je v plnom 
prúde. Neistá situácia nás 
neláka navštevovať cudzie 
krajiny a väčšina z nás sa 
rozhodla spoznávať rodnú 
vlasť. A to je príležitosť aj 
pre naše mesto a región.
Po období obmedzení 
a opatrení prišiel nádych. 
V našom meste sa opäť 
rozbehli kultúrne a špor-
tové podujatia a znovu tak 
máme možnosť si vybrať, 
kde sa zabaviť. Koronakrí-
za nás naučila, že veci, kto-
ré sme vždy vnímali ako 

samozrejmosť, samozrej-
mosťou nie sú. Dnes nám 
to pomáha si uvedomo-
vať, že to tak nie je. Dejú sa 
vďaka nadšeným ľuďom. 
Patrí im vďaka za to, že sa 
rozhodli s oduševnením, 
ale pritom zodpovedne or-
ganizovať v našom meste 
verejné podujatia.
Prílev turistov do nášho 
mesta nám pomôže na-
dýchnuť sa aj po ekono-
mickej stránke. Kríza nás 
donútila šetriť a zvažo-
vať každú jednu investí-
ciu. Napriek tomu sme 
radi, že sa predsa nejaké 

investície realizujú. Re-
konštrukcia Kolonádo-
vého mosta sa prehupla 
do svojej druhej polovice 
a každým dňom vidíme, 
ako sa mení vzhľad mos-
ta a oprava naberá reálne 
kontúry. Tiež nás teší, že 
dlhodobo uzavretá lávka 
pri Krajinskom moste je už 
v rukách realizátora opráv 
a na tak veľmi potrebnej 
lávke pre nás všetkých sa 
už pracuje. Medzi väčšie 
investície, ktoré korona-
kríza neovplyvnila, patrí 
aj rozsiahla rekonštrukcia 
kuchynských a jedálen-

ských priestorov na Zák-
ladnej škole F. E. Scherera. 
To všetko sú veci, ktoré nás 
v tomto období nabádajú 
na pozitívne myslenie.
Nádych však musí byť 
zodpovedný a všetci mu-
síme niesť plnú zodpoved-
nosť za činy, ktoré robíme. 
Tiež si musíme uvedomo-
vať možné následky, kto-
ré môžu ohrozovať naše 
zdravie.

Peter Jančovič,
primátor mesta

Piešťany

NÁDYCHNÁDYCH
K LEPŠIEMUK LEPŠIEMU



ČO SA V PIEŠŤANOCH V TOMTO OBDOBÍ REALIZUJE
Kompostáreň – 27. júla 2020 pre-
behlo kolaudačné konanie prevádz-
ky určenej na spracovanie biologic-
kého odpadu, ktorej výstavba začala 
v októbri 2019. Budova kompostár-
ne nachádzajúca sa vedľa Zberného 
dvora má s prevádzkou začať v sep-
tembri tohto roka.

Prírodné kino – kolaudačné kona-
nie v objekte letného kina sa usku-
točnilo 27. júla 2020, v rovnaký deň 
ako v novovybudovanej prevádzke 
kompostárne. Po vydaní kolaudač-
ného rozhodnutia môžeme v prí-
rodnom kine očakávať prvé premie-
tanie v druhej polovici augusta.

Kolonádový most – Aktuálne sa 
realizujú ukončovacie práce na pô-
vodnej strane mosta. Práce zahŕňa-
jú obnovu povrchov stavby a nátery 

murovaných častí, zábradlí a oken-
ných výplní. V rámci komunikácie 
boli zrealizované nové obrubníky vo-
zovky a finálna terazzová povrchová 
úprava na chodníkovej časti. Súčas-
ne prebiehajú práce aj na severnej 
strane mosta. Termín stavebných 
prác vo vonkajších priestoroch je 
posunutý do 30. septembra.

Krajinský most – lávka pri Krajin-
skom moste bola 23. júla 2020 odo-
vzdaná firme Lumiza s.r.o., ktorá sa 
zaviazala opravu lávky dokončiť do 
180 dní od prevzatia staveniska.

ZŠ F. E. Scherera – prebiehajú sta-
vebné úpravy v školskej kuchyni 
s výdajňou jedál. Stavebné práce za-
hŕňajú výmenu okien, vzduchotech-
niky, rekonštrukciu elektrických roz-
vodov, rozvodov vody a kanalizácie. 
V školskej kuchyni budú nové ob-

klady a dlažby. Po ukončení staveb-
ných prác bude podpísaná zmluva 
na dodávku nových kuchynských 
zariadení. Cieľom rekonštrukcie je 
zvýšenie kvality ako aj kapacity pri-
pravovaných jedál na 700 jedál.

PRÁCE, KTORÉ SÚ UŽ UKONČENÉ

MŠ A. Dubčeka - oprava podláh a 
podlahovej krytiny - 12 715 €

MŠ Valová - rekonštrukcia sociál-
nych zariadení v objekte - 12 608 €

MŠ F. E. Scherera - realizácia dočas-
nej výdajne jedál - 3 348 €

ZŠ F. E. Scherera - oprava a dopoje-
nie teplej úžitkovej vody - 4 231 €

Mestská jedáleň - výmena poškode-
nej keramickej dlažby - 2 208 €

ŠH Diplomat Aréna - dodávka a 
montáž kompenzačnej jednotky - 
2 568 €

RDD Kocurice - oprava a spustenie 
elektroinštalácie - 2 659 €

Florbalové ihrisko v mestskom 
parku - oprava mantinelov, mon-
táž konštrukcie a ochranného sita 
- 1 479 €

Bezpečnostné zábradlie pri ZŠ M. R. 
Štefánika – výmena starého, hrdza-
vého za nové.

REALIZÁCIE, KTORÉ 
PRIPRAVUJEME
Pripravuje sa obstarávanie a násled-
ná realizácia interiérov na Kolonádo-
vom moste.
Zimný štadión – výmena chladiace-
ho systému, verejné obstarávanie je 
ukončené.
Pripravujú sa podklady pre štúdiu 
vodozádržné opatrenia sídlisko Juh. 
Verejné prerokovanie k tejto téme je 
naplánované v mesiaci august.
Pripravuje sa druhá časť rekonštruk-
cie strechy na Tenisovej hale.
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SME UŽ LEN KROK K OTVORENIU PRÍRODNÉHO KINA
Dňa 27. júla 2020 začalo 
kolaudačné konanie na 
objekte prírodného kina 
v mestskom parku.
Po tomto procese, ktorým 
sa objekt oficiálne uvedie 
„do života“ a po vydaní 
kolaudačného rozhodnu-
tia už nič nebude brániť 
tomu, aby sa verejnosť 
dočkala v auguste prvého 
premietania pod holým 
nebom. Posledné premie-
tanie v amfiteátri bolo tiež 
v auguste, ale v roku 1997.
K iniciatíve na obno-
ve a oživení prírodného 
kina, ktorú začali v roku 
2015 dobrovoľníci pod 
vedením Michala Fialu, 
k množstvu odpracova-
ných hodín nadšencov 
a k sponzorským darom 
miestnych firiem sa fi-
nančne pridalo aj Mesto 
Piešťany.
Nadšenci obnovy prírod-
ného kina začali s prácami 
v januári roku 2015. Posla-
nec mestského zastupiteľ-
stva Michal Fiala na začiat-
ky spomína: „Nápad riešiť 
kino vznikol po voľbách 
2014, a to konkrétne 2. ja-
nuára 2015. 17. januára 2015 
už nasledovala prvá brigá-
da a následne väčšinové 
hlasovanie zastupiteľstva 
mesta Piešťany odobrilo 
ďalší postup prác. Ak by 
sme vtedy nezačali, tak si 
dovolím tvrdiť, že by dnes 
v prírodnom kine v strede 
parku boli aj naďalej päť 
metrov vysoké náletové 
dreviny.“
Ako ďalej uvádza Michal 
Fiala, dobrovoľnícka čin-
nosť nadšencov ožive-
nia letného kina, rôznych 

klubov, združení, senio-
rov, skautov, študentov, 
športovcov, firiem bolo 
približne 1920 odpraco-
vaných hodín. Ďalších asi 
880 hodín svojou prá-
cou k oživeniu kina po-
mohli nezamestnaní ak-
tivačný pracovníci a ľudia 
vo výkone trestu. Práca 
dobrovoľníkov spočívala 
v prvotnom vyčistení ob-
jektu od náletov, koreňov, 
odpadkov, odstránení 
hnilých lavičiek z celého 
hľadiska a starého dreva 
z pódia. V ďalších fázach 
svoje úsilie venovali brú-
seniu, natieraniu kovových 
a drevených prvkov lavi-
čiek, prevozu materiálu a 
terénnym úpravám. Na 
nespočetných brigádach 
sa zúčastnilo takmer 170 
dobrovoľníkov a cena ich 
práce by sa dala vyčísliť na 
takmer 15 000 eur.
Nemalú zásluhu na tom, 
že po dvadsiatich troch 
rokoch v auguste 2020 
sa dočkáme opätovného 
premietania v prírodnom 
kine majú aj sponzori: Awe 
atelier, Emaila, Respect, 
Ekom, píla Forest, Witec, 
Fax copy, Zippa s.r.o, Pra-
žiareň kávy Classic, Prog-
res Protect-Kamil Svetlík 
a ďalší, ktorí pomocou 
vytvorenia projektu, ale-

bo nákupom materiálu či 
iných prác v hodnote cca 
15 000 eur prispeli k re-
konštrukcii.
Poďakovanie okrem dob-
rovoľníkom, sponzorom 
patrí aj Službám mesta 
Piešťany, ktoré k tomuto 
dielu prispeli napr. orezom 
drevín, dovozom betónov, 
odvozom lístia, hnilých 
lavičiek, alebo vyrovnáva-
ním terénu.
Čo svojím nadšením a prá-
cou začali dobrovoľníci 
pomohlo dokončiť dofi-
nancovaním, nákupom 
materiálu a dokončovací-
mi prácami Mesto Piešťa-
ny. Samospráva nadviazala 
na predchádzajúce akti-
vity v polovici mája 2018. 
V období dvoch rokov sa 
v letnom kine zrealizova-
lo vodovodné, kanalizač-
né a elektro pripojenie, 
osvetlenie celého areálu, 
nové oplotenie areálu, vy-
budovali sa chodníky, zre-
alizovali terénne a sadové 
úpravy. Do areálu pribudol 

sanitárny kontajner s toa-
letami. Nevyhnutné bolo 
dokončiť technicko-pre-
vádzkové časti kina. Zreali-
zované bolo nové pódium, 
nakúpená bola ozvučova-
cia, zvuková a premietacia 
technika, plátno. Investície 
zo strany Mesta Piešťany 
boli vo výške 145 607 eur.
Sen nadšencov, ktorý pod-
porila ochota dobrovoľ-
níkov, pomoc sponzorov 
a samosprávy sa tak stáva 
realitou.
Veľké poďakovanie pri 
realizácií patrí všetkým 
dobrovoľníkom, spon-
zorom, pamiatkárom, 
Službám mestu Piešťa-
ny, Mestu Piešťany a mé-
diám.
A práve prvé premietanie 
vo vynovenom amfite-
átri v auguste bude patriť 
dobrovoľníkom a sponzo-
rom, ktorých kompletný 
zoznam nájdete na strán-
ke www.piestany.sk
Martin Ričány, Michal Fiala
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PREVÁDZKOVATEĽOM 
LETNÝCH TERÁS MESTO 
ODPUSTÍ DAŇ
Od 15. júla 2020 prevádz-
kovatelia terás nemusia tri 
mesiace platiť mestu daň 
za ich umiestnenie.
Mestské zastupiteľstvo o 
tom rozhodlo na svojom 
treťom zasadnutí v tom-
to roku, kde jednohlasne 
schválilo návrh na odpus-
tenie podnikateľom platiť 
daň za terasy.
Zo štrnástich prítomných 
poslancov súhlasili všetci 
s novelizáciou všeobecné-
ho záväzného nariadenia, 
ktorým sa mení a dopĺňa 
Všeobecne záväzné na-
riadenie mesta Piešťany 
o dani za užívanie verejné-
ho priestranstva na území 
mesta Piešťany. 

Mestská samospráva od-
pustením dane na dobu 
troch mesiacov od 15. júla 
do 15. októbra 2020 chce 
uľahčiť zvládnutie nepriaz-
nivej finančnej situácie 
poskytovateľom pohos-
tinských služieb, ktorí pre 
pandémiu koronavírusu 
v dôsledku povinného za-
tvorenia prevádzok utr-
peli značné deficity v príj-
moch.
Ide o nemalú sumu, pre-
tože za umiestnenie pre-
vádzky alebo exteriérového 
sedenia (terasy) pred ka-
viarňou, reštauráciou alebo 
pohostinstvom v období 
od 1. mája do 30. septem-
bra je poplatok 0,22 eura 

za štvorcový meter na deň 
v centre mesta a 0,12 eura 
v okrajových častiach.
Mimo letnej prevádzky 
v období od 1. októbra do 
konca apríla platia pre-
vádzkovatelia za svoje te-
rasy v srdci mesta 0,12 eur 
a mimo centra 0,06 eur 
na deň za štvorcový me-
ter. K dnešnému dňu je na 

území mesta zriadených 
34 terás.
Podnikateľom, ktorí muse-
li svoje prevádzky zavrieť 
na základe epidemiologic-
kých opatrení z dôvodu vy-
hlásenia mimoriadnej si-
tuácie na území Slovenska 
tak radnica pomôže elimi-
novať vzniknuté straty.
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LÁVKA PRI KRAJINSKOM 
MOSTE JE UŽ V RUKÁCH 
REALIZÁTORA OPRÁV
Firma Lumiza, s.r.o. Žilina, 
ktorá vyhrala verejné ob-
starávanie na rekonštruk-
ciu lávky pre peších a cyk-
listov si vo štvrtok 23. júla 
2020 od zástupcov mesta 
oficiálne prevzala stave-
nisko.
Lávka, ktorá je od roku 
2015 v zlom technickom 
stave a od 28. novembra 
2019 pre chodcov a cyklis-
tov uzatvorená, je tak už 
oficiálne odovzdaná reali-
zátorovi rekonštrukcie.
Práce na lávke sa zača-
li v stredu 29. júla 2020 
a s opravami sa začne na 
kratšom úseku lávky od 
ramena Váhu. Zhotoviteľ 
sa zaviazal rekonštrukčné 
práce ukončiť do šiestich 
mesiacov od prevzatia sta-
veniska.
Dielo bude zhotovené 
v troch etapách. Lávku 
začnú opravovať na krat-
šej časti nad obtokovým 
ramenom Váhu v dĺžke 
68 metrov. Druhá etapa 
prác bude pokračovať na 
polovici časti lávky ponad 
hlavným ramenom Váhu 
v dĺžke 90 metrov a záver 

prác bude prebiehať na 
zvyšnej časti smerom do 
centra mesta.
Rekonštrukčné práce na 
lávke budú spočívať v očis-
tení od hrubých nečistôt 

a usadenín, mechanickom 
očistení konštrukcií a po-
trubí od pôvodných náte-
rov a následnej aplikácii 
náterov konštrukcie lávky. 
Práce budú zakončené 
montážou pochôdznych 
panelov, krycích panelov 
a osvetlenia.
Cena rekonštrukcie oceľo-
vej lávky pre peších a cyk-
listov je 608 tisíc eur.



PREČO SA V MESTE ODSTRAŇUJÚ NIEKTORÉ DETSKÉ IHRISKÁ?
Detské ihriská dostali od 1. januára 2020 zákonný rámec v podobe zákona 
č. 371/2019 Z. z. o základných požiadavkách na bezpečnosť detského ihris-
ka a o zmene a doplnení niektorých zákonov.

Bezpečnosť detských ihrísk sa tak 
od začiatku roka 2020 musí zvýšiť. 
V zmysle zákona je za bezpečnosť 
prvkov detského ihriska zodpoved-
ný vlastník pozemku, na ktorom sa 
zariadenie nachádza. V prípade det-
ských ihrísk nachádzajúcich sa na 
verejných priestranstvách a spada-
júcich pod správu mesta je to Mesto 
Piešťany. Vlastník detského ihriska 
je povinný zabezpečiť splnenie po-
žiadaviek na bezpečnosť detského 
ihriska podľa tohto nového zákona 
do 31. decembra 2021.
Vďaka novému zákonu by sa malo 
zabrániť menším aj fatálnym úra-
zom. Za neskontrolované ihriská a za 
nedodržanie základných povinností 
vlastníka ihriska môžu dostať maji-
telia aj niekoľkotisícovú pokutu. Pre-
to radnica prostredníctvom Služieb 
mesta Piešťany pristúpila k reorga-
nizácii detských ihrísk, ktorej súčas-
ťou je i odstraňovanie niektorých 
ihrísk. Odstraňované ihriská alebo 
hracie prvky sú najmä také, ktoré nie 
sú zahrnuté v schválenej koncepcii 
detských ihrísk, sú neatraktívne pre 
súčasnú generáciu, sú nerovnomer-
ne rozložené v rámci mesta, fyzicky 
i morálne dožili (najmä drevené prv-
ky, pohyblivé prvky). Aby ihriská spĺ-
ňali novo nastavené pravidlá je po-
trebné investovať nemalé finančné 
prostriedky.

Čo je detské ihrisko
Podľa zákona je detským ihriskom 
priestor, v ktorom je umiestnené as-
poň jedno zariadenie detského ih-
riska a je prístupný verejnosti. Môže 
teda ísť aj o samostatne stojace za-
riadenie detského ihriska (napríklad 
už jedna hojdačka v parku predsta-
vuje detské ihrisko).

Každé detské ihrisko musí 
mať svoje meno
Obce, mestá, škôlky, školy, reštaurá-
cie či hotely, jednoducho všetci, kto-
rí prevádzkujú verejnosti prístupné 
ihrisko, budú musieť do konca roka 
2021 splniť mnohé nové povinnosti. 

Napríklad vymyslieť meno pre každé 
ihrisko v ich správe. A to aj v prípade, 
že ide len o jednu šmykľavku či kolo-
toč. Názov bude súčasťou informač-
nej tabule, ktorá bude súčasťou kaž-
dého ihriska a ktorá bude obsahovať 
prevádzkový poriadok ihriska a záko-
nom stanovené údaje. Mestské det-
ské ihriská majú svoje mená už dnes.
Vlastníci, príp. poverení prevádzko-
vatelia detských ihrísk musia po no-
vom nahlasovať všetky úrazy orgánu 
dohľadu, ktoré sa na ihrisku stanú 
a sú mu oznámené, a tiež si musia 
viesť evidenciu úrazov.

Povinné sú vstupné, 
ale aj pravidelné kontroly
Všetky ihriská musia prejsť po nain-
štalovaní vstupnou kontrolou opráv-
nenou osobou a následne raz za 
dva roky tzv. pravidelnou kontrolou. 
Cieľom kontrol je zvýšiť bezpečnosť. 
Podľa autorizovaného architekta si 
najmä majitelia reštaurácií a hote-
lov stavajú pri svojich prevádzkach 
nevhodné hojdačky, preliezky ale-
bo šmýkačky. Zvyčajne ide o ihriská, 
ktoré nakúpia v hobby reťazcoch. 
Takéto ihriská sú však určené len do 
súkromných záhrad. Výnimky tvoria 
ihriská, ktoré sa často skladajú a roz-
kladajú. Kontrolou nebudú musieť 
prejsť dočasné ihriská, napríklad na 
jarmokoch. Zvyčajne ide o rôzne na-
fukovacie hrady či trampolíny.

Prevádzkovateľ detských ihrísk 
Služby mesta Piešťany eviduje 
v správe majetku 20 ihrísk. Služby 
mesta Piešťany sa dlhodobo pripra-
vovali na zmenu legislatívy v oblasti 
starostlivosti o detské ihriská. V roku 
2016 bola spracovaná Koncepcia det-
ských ihrísk, následne bola schvá-
lená mestských zastupiteľstvom. 
V období od februára do apríla 2020 
boli vykonané mimoriadne kontro-
ly na všetkých detských ihriskách. 
Bola spracovaná štúdia opotrebova-
nosti ihrísk s návrhom opráv a úprav 
v zmysle zákona. Väčšina z detských 
ihrísk sú staršieho typu. Ide o ko-
vové ihriská z 80-tych rokov alebo 
drevené ihriská, ktoré majú 15 a viac 
rokov. Pre každé ihrisko je potreb-
né vykonať určité úpravy či opravy, 
aby spĺňali stanovené bezpečnostné 
požiadavky podľa nových pravidiel. 
U niektorých ide len o drobné opra-
vy (ošetrenie povrchov – nátery, mo-
renie, čistenie), u iných je potrebné 
vykonať stavebno - technické úpra-
vy (vybudovať dopadovú plochu, 
osadiť info tabuľu) alebo odstrániť 

celý hrací komponent. Pozornosť sa 
má venovať aj rôznym iným veciam 
okrem zariadení detského ihriska, 
ktoré sa môžu na detskom ihrisku 
vyskytnúť (zákon ich nazýva príslu-
šenstvom detského ihriska), a sú to 
lavičky, lampy, múry, obrubníky, plot, 
stromy atď. Aj tieto veci môžu zvyšo-
vať riziko úrazu na detskom ihrisku 
(napr. smetný kôš v dráhe hojdačky), 
preto ich rozmiestnenie nemôže byť 
náhodné.

Nový zákon myslí hlavne na vyššiu 
bezpečnosť detí pri hraní sa na det-
skom ihrisku. Napríklad, ak je výš-
ka voľného pádu vyššia ako 60 cm, 
alebo ak pri používaní vyvoláva bez-
prostredne neovládateľný pohyb 
tela (kolotoč), musí byť na zemi nain-
štalovaný povrch, ktorý tlmí pád. Pri 
niektorých hracích komponentoch 
v správe Služieb mesta Piešťany nie 
je vytvorená dopadová plocha vôbec. 

V posledných dvoch rokoch došlo 
k odstráneniu niekoľkých detských 
ihrísk alebo samostatne stojacich 
komponentov hracích prvkov. Boli 
vybudované nové detské ihriská – 
napr. Prednádražie, Valová, Žihadiel-
ko. Detských ihrísk (komponentov) 
nachádzajúcich sa v meste, ktoré je 
potrebné odstrániť, je v súčasnosti 
sedem. Pri väčšine z nich ide o od-
stránenie jedného alebo dvoch kom-
ponentov, ktorých stav je na pre-
vádzku nevhodný (chýba dopadová 
plocha) alebo je pri ich používaní 
ohrozená bezpečnosť detí (blízkosť 
betónových múrikov, parkujúcich 
áut). Odstraňovanie prvkov sa týka 
ihrísk nachádzajúcich sa v lokalitách: 
sídlisko pri Váhu, sídlisko Adam 
Trajan, Javorová ulica, Krajinská/
Jozefská ulica, Vodárenská ulica, 
sídlisko Pentagon. Odstraňované 
DI majú v blízkom okolí nové alebo 
staršie detské ihrisko, ktoré bude pl-
niť funkciu centrálneho ihriska.

Do konca roku 2021 musí Mesto Pieš-
ťany zosúladiť detské ihriská s plat-
nou legislatívou a ich obnovou  chce 
zabezpečiť i modernizáciu a atrakti-
vitu hracích prvkov pre deti.

Martin Ričány,
Hana Dupkaničová
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DO BUDOVY NA NÁMESTÍ SNP SA VRÁTIA ŠTUDENTI 
Do opustenej budovy bý-
valej Strednej priemysel-
nej školy elektrotechnic-
kej, ktorá sa uzatvárala 
v júni  pred piatimi rokmi, 
sa opäť vráti život. 
Do budovy sa vrátia štu-
denti, tentoraz fakulty 
zdravotníckych vied trnav-
skej Univerzity sv. Cyrila 
a Metoda (UCM). Na tlačo-
vom brífingu na pôde ško-
ly to 10. júna 2020 oznámil 
trnavský župan Jozef Vis-
kupič. 
Okrem predsedu TTSK sa 
na brífingu zúčastnili: pri-
mátor mesta Piešťany Pe-
ter Jančovič, rektor UCM 
prof. Roman Boča, prorek-
tor pre vonkajšie vzťahy 
Štefan Galbavý, prorektor 
UCM pre rozvoj Jaroslav 
Bednárik a dekan fakulty 
zdravotníckych vied Juraj 
Štofko.
Umiestnenie fakulty 
v Piešťanoch bolo speča-
tené na júlovom zasadnu-
tí župného zastupiteľstva, 

ako aj schválenie nájom-
nej zmluvy na 20 rokov. 
Župan tiež v príhovore 
uviedol že, kúpeľníctvo je 
najvýraznejšia charakte-
ristická črta mesta Piešťan 
a zároveň klenot cestovné-
ho ruchu v našom regióne.
Otvorenie novej fakulty 
privítal aj primátor mes-
ta Peter Jančovič „Vítame 
novú fakultu a mňa ako 
primátora to teší z viace-
rých dôvodov. Táto budova 
bude naďalej slúžiť vzde-
lávacím účelom a rozšíria 
sa možnosti vysokoškol-
ského štúdia v našom 
meste. Prírastok mladých 
ľudí, študentov prispeje 
k omladeniu populácie 
v Piešťanoch a určite aj 
k prírastku kultúrnych, 
športových a spoločen-
ských aktivít pre mladých 
ľudí. Vysokoškoláci majú 
v Piešťanoch veľmi dobré 
zázemie, blízkosť mest-
ského úradu a gymnázia 
navzájom vytvára predpo-

klady k vzniku rôznych ná-
padov na spoluprácu.“
Skutočnosť, že Piešťany 
budú mať ďalšiu fakultu 
sa kladne odzrkadlí nielen 
v omladení miestnej po-
pulácie a rozšírení kvalifi-
kovaného vzdelávacieho 
priestoru, ale vhodným 
spôsobom bude prispievať 
aj k celkovému skvalitne-

niu spoločenského života 
v meste.
„Verím, že Mesto bude 
môcť byť nápomocné 
k tomu, aby sa fakulta uja-
la medzi verejnosťou, aby 
získala čo najviac študen-
tov a aby sa vďaka nej ší-
rilo do sveta dobré meno 
Piešťan,“ uzavrel Peter 
Jančovič.

UNIVERZITA TRETIEHO VEKU BUDE AJ V PIEŠŤANOCH 
Ekonomická univerzi-
ta v Bratislave zastúpe-
ná rektorom prof. Ing. Fer-
dinandom Daňom, PhD. 
a mesto Piešťany zastúpe-
né primátorom Mgr. Pet-
rom Jančovičom, PhD. pod-
písali dňa 7. júla 2020 na 
pôde univerzity Memoran-
dum o spolupráci a porozu-
mení.
Predmetom spoločného 
memoranda je vzájomná 
spolupráca medzi Ekono-
mickou univerzitou v Bra-
tislave a Mestom Piešťa-
ny vo vedeckovýskumnej, 
vzdelávacej činnosti a re-

alizácii spoločensky pro-
spešných aktivít.  
Účelom tohto memoran-
da je vymedzenie rámca 
pre obojstranne prospeš-
nú spoluprácu medzi Eko-
nomickou univerzitou v 
Bratislave a Mestom Pieš-
ťany realizovanú prostred-
níctvom poskytovania vzá-
jomnej pomoci, cieľovo 
orientovanej do záujmo-
vých oblastí pôsobnosti 
strán memoranda za úče-
lom kvalifikovaného, efek-
tívneho a pružného vzá-
jomne koordinovaného 
riešenia úloh vlastného 

a spoločenského záujmu.
Napríklad vzájomné kon-
zultácie, odborné diskusie, 
participácia na prednáš-
kach, organizovaní konfe-
rencií, workshopov a spo-
ločných projektov. Ďalšou 
ambíciou spolupráce 
je oblasti celoživotného 
vzdelávania s dôrazom 
na záujmové vzdelávanie 
a ostatné aktivity pre se-
niorov. 
„Nikdy nie je neskoro začať 
niečo nové“ to je stabilné 
motto Univerzity tretieho 
veku Ekonomickej univer-
zity v Bratislave v každom 
akademickom roku.
Od októbra 2020 seniorov 
čaká 28 študijných odbo-
rov, z toho 6 pohybových. 
Rovnováha mysle a tela, 
zmysluplné využitie voľ-
ného času seniorov, otvo-
rené vzdelávanie pre star-
ších študentov, zlepšenie 
kondície, spomaľovanie 
procesu starnutia, nové a 
aj zabudnuté informácie 
z rôznych oblastí od vyso-
koškolských pedagógov a 
odborníkov z praxe.... a ďa-
leko viac ponúka Ekono-
mická univerzita v Brati-

slave všetkým seniorom 
nielen z hlavného mesta.
O vytvorenie študijnej 
skupiny Univerzity tretie-
ho veku v Piešťanoch sa 
svojou iniciatívou pričini-
la pani Jarmila Staneková, 
výkonná riaditeľka občian-
skeho združenia AkSen, na 
pôde ktorého bude štú-
dium prebiehať.
Mesto Piešťany otvorí Uni-
verzitu tretieho veku so 
skupinou seniorov v aka-
demickom roku 2020/2021 
slávnostnou imatrikulá-
ciou. K ukončeniu kaž-
dého študijného odboru 
patrí slávnostná promócia 
s odovzdávaním osvedče-
ní absolventom Univerzity 
tretieho veku.
Ekonomická univerzita v 
Bratislave je vzdelávacou 
a vedeckou ustanovizňou 
v oblasti ekonómie, kto-
rej poslaním je vzdelávať 
a rozvíjať poznanie na zá-
klade tvorivého vedecké-
ho bádania v oblasti eko-
nómie, spoločenských a 
humanitných vied, a tým 
prispievať k rozvoju vedo-
mostnej spoločnosti.
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Prezidentka Slovenskej republiky 
Zuzana Čaputová navštívila v stredu 
8. júla 2020 v rámci návštevy Trnav-
ského kraja aj mesto Piešťany.
V popoludňajších hodinách navští-
vila komunitné centrum AkSen síd-
liace v budove Kursalonu, kde ju pri-
vítal primátor mesta Peter Jančovič 
a riaditeľka občianskeho združenia 
AkSen Jarmila Staneková. 

PREZIDENTKA
SLOVENSKEJ

REPUBLIKY
NAVŠTÍVILA

PIEŠŤANY

Po privítaní hostiteľmi sa pani prezi-
dentka zvítala aj s občanmi, čo verej-
nosť ocenila a hlavu štátu odmenila 
potleskom.
V krátkom rozhovore v uzavretej 
spoločnosti hostitelia s prezidentkou 
diskutovali o živote seniorov v kúpeľ-
nom meste. Nasledovalo stretnutie 
a rozhovory s členmi centra, ktorí 
hlave štátu prezentovali aktivity, kto-
rým sa v komunitnom centre venu-
jú. Prezidentka si pozrela tanečné 
country predstavenie, ukážky polo-
nézy, kurzu paličkovania a počítačo-
vej gramotnosti.
Krátku históriu kúpeľov a Kúpeľnej 
dvorany vo veľkej sále predstavili 
Zuzane Čaputovej zástupcovia spo-

ločnosti Ensana na čele s generál-
nym riaditeľom kúpeľov Andreasom 
Schusterom.
Na záver hodinového stretnutia v ko-
munitnom centre na terase Kursa-
lonu si prezidentka pozrela ukážky 
kanisterapie.
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MESTSKÍ POLICAJTI SA VENOVALI DEŤOM V LETNOM TÁBORE
Dňa 10. júla 2020 Mestská polícia 
v Piešťanoch pripravila celodenný 
program pre deti, ktoré sa zúčast-
nili denného detského tábora CVČ 
v Piešťanoch. Celý program sa odo-
hrával v priestoroch Kynologického 
klubu Bodona. Deti prišli za nami po 
svojich a potom oddychovali v tieni 
počas rozprávania a ukážok výstroje 
a výzbroje príslušníka PZ SR, Martina 
Beneša z OO PZ v Piešťanoch, ktorý 
im ukázal nielen pomôcky, ktoré po-
užívajú pri svojej práci, ale ich zaujal 
i množstvom príbehov a zaujímavý-
mi ukážkami sebaobrany, pri ktorých 
mu asistovali i príslušníci Mestskej 
polície z Piešťan. Po krátkej prestáv-
ke deti zaujal výcvik psa, základné 
pokyny, ktoré hravo zvládal za asis-
tencie Milana Komadela, predsedu 
kynologického klubu. 
Následne deti upútal pán Peter Led-
vay so svojím psíkom, ktorý je vycvi-

čený na canisterapiu (lat. canis = pes), 
tá sa využíva ako psychoterapeutická 
metóda na riešenie psychologických, 
citových a sociálno-integračných 
problémov, motivuje k reahabilitácii, 
povzbudzuje imunitu prostredníc-
tvom psychiky. Deti psíka mohli po-
hladkať, očesať, hrali sa s ním a videli 
rôzne metódy práce s deťmi pri tejto 
terapii.
A to už prišiel čas obeda a s ním pra-
vá táborová opekačka, príslušníci 
MsP prichystali ohnisko a táborák 
a vedúce z CVČ v Piešťanoch deťom 
pripravili špekáčiky na opekanie, na 
ktorých si v prírode riadne pochutili.
Popoludní už boli pripravené streľ-
by zo vzduchovky s mestskou polí-
ciou a niektoré z detí sa ukázali ako 
skutočne dobrí strelci. Na záver deti 
zdolávali prekážkovú dráhu s okuliar-
mi simulujúcimi opilosť alebo vplyv 
drogy, pričom im preventistka z MsP, 

Viera Dominová vysvetlila rôzne ri-
ziká závislostí. Za absolvovanie tej-
to dráhy dostali deti reflexné prvky, 
ktoré využijú na cestách, aby sa tak 
znížilo riziko nehodovosti neosvetle-
ných chodcov i cyklistov.

Viera Dominová, 
Mestská polícia mesta Piešťany

NÁČELNÍKA MESTSKEJ 
POLÍCIE BUDÚ 
ZASTUPOVAŤ DVAJA 
ZÁSTUPCOVIA
Nezvyčajná situá-
cia, ktorá zamota-
la hlavu viacerým 
právnikom, sa stala 
po zvolení náčel-
níka Mestskej polí-
cie mesta Piešťany 
Marcela Mihalika za 
poslanca Národnej 
rady Slovenskej re-
publiky.
To, že sa stane ná-
čelník mestskej po-
lície poslancom Národnej rady a požiada o uvoľne-
nie na výkon verejnej funkcie, nie je štandardná vec, 
na ktorú by zákon pamätal. Situáciou sa zaoberali 
najskôr mestskí právnici, vedenie mesta oslovilo aj 
Združenie miest a obcí Slovenska a ďalších právni-
kov.
Pán Mihalik požiadal o poskytnutie pracovného voľ-
na na dobu výkonu funkcie poslanca Národnej rady 
Slovenskej republiky od dňa 01.03.2020. Z toho vy-
plýva, že sa nevzdal funkcie náčelníka.
Mestské zastupiteľstvo nie je oprávnené zvoliť no-
vého náčelníka ani dočasne, kým bude pán Mihalik 
uvoľnený na výkon funkcie poslanca.
Miesto náčelníka Mestskej polície mesta Piešťany 
tak zostane štyri roky neobsadené a Mestskú po-
líciu v Piešťanoch bude až do návratu zvoleného 
náčelníka riadiť zástupca náčelníka. Aby ho mal kto 
zastupovať, poslanci v organizačnej štruktúre vy-
tvorili aj ďalšiu pozíciu zástupcu náčelníka. Jeden z 
nich bude zástupcom pre výkon služby, druhý pre 
technické záležitosti.

NA PARKOVANIE V MESTE 
DOHLIADA PARKOVACIA 
SLUŽBA
Jej vznik a organizačné zme-
ny v Mestskej polícii mesta 
Piešťany odobrili na júno-
vom, treťom mestskom za-
stupiteľstve v tomto roku 
mestskí poslanci. Zmena or-
ganizačného poriadku súvisí 
s novou parkovacou politi-
kou a rozšírením zóny plate-
ného parkovania v centre 
mesta. V nových lokalitách 
pribudli od 1. mája 2020 par-

kovacie automaty a tým sú-
visiaca povinnosť platby za 
parkovanie.
Novovytvorená Parkovacia 
služba Mestskej polície bude 
dohliadať na kontrolu parko-
vania, bude sledovať platby 
za parkovanie a v ich kompe-
tencii je tiež riešiť priestupky 
v doprave. Parkovacia hliad-
ka nebude špeciálne označe-
ná a okrem kontroly parko-

vania jej úlohou stále zostáva 
aj zabezpečenie verejného 
poriadku v meste.
Mestská polícia mesta Pieš-
ťany v období od 1. júla 2020 
do 27. júla 2020 skontrolovala 
335 vozidiel, ktoré stáli mimo 
parkovacích miest, alebo 
nemali zaplatený parkovací 
lístok. Za uvedené priestupky 
boli udelené blokové pokuty 
v sume 3 065 Eur.

So zmenou organizačného 
poriadku Mestskej polície sú-
visí aj zrušenie pobočky na 
sídlisku Adama Trajana. Vy-
sunuté pracovisko Mestskej 
polície bolo na tomto sídlisku 
v priestoroch  ZŠ F.E. Sche-
rera založené v roku 2017 
a spádovou oblasťou bolo aj 
sídlisko Juh. K zrušeniu sa pri-
stúpilo z dôvodu dostatočné-
ho nevyužitia tejto pobočky.
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PIEŠŤANY - HOSTITEĽ DEKD 2020
Tohtoročným hostiteľom 
otváracieho ceremoniálu 
Dní európskeho kultúrne-
ho dedičstva (DEKD) na 
Slovensku budú Piešťany. 
Dňa 8. septembra 2020 sa 
v priestoroch Domu ume-
nia uskutoční program 
nazvaný „Pocta dedičstvu 
našich predkov i súčasní-
kov“.
V roku 2020 si Piešťany 
pripomínajú 75. výročie 
vyhlásenia za mesto. Pri 
tejto príležitosti si zrekapi-
tulujeme najvýznamnejšie 
udalosti počas tohto ob-
dobia, pripomenieme si 
osobnosti, ktoré význam-
ným spôsobom prispeli 
k zviditeľneniu Piešťan 
a ich propagácii doma i vo 
svete. Dozvieme sa mno-
ho zaujímavostí, o ktorých 
sa často nehovorí, ale pat-
rili k významným medz-
níkom v našich dejinách. 
Privítame vzácne osob-
nosti a niektoré z nich 
i oceníme.
Počas mesiaca septem-
ber pripravujeme mno-
ho zaujímavých podujatí, 
vďaka ktorým pozveme 
verejnosť na miesta, kam 
sa často nechodí, odhalí-
me priestory, objekty, kto-
ré sú tajuplné, ale úzko 
späté s našou históriou. 
Navštívime starý kláštor, 
židovský cintorín, bahen-
nú kuchyňu a mnoho ďal-
ších zákutí.
Do spektra programov sa 

k Mestu Piešťany pridali 
mnohé piešťanské inštitú-
cie a organizácie:
US Lúčnica – Dom umenia 
Piešťany, Balneologické 
múzeum Imricha Wintera, 
ENSANA Health Spa Hotel 
– Slovenské liečebné kú-
pele Piešťany, a. s.; Mest-
ské kultúrne stredisko 
mesta Piešťany, Mestská 
knižnica mesta Piešťany, 
Elektrárňa, La Musica.

Dni európskeho kultúrne-
ho dedičstva (DEKD) sú 
podujatím, ktoré vznik-
lo v roku 1985 z iniciatívy 
Rady Európy. Od roku 
1999 je spoluorganizované 
Európskou úniou. Koná 
sa v 50 štátoch Európy, 
ktoré podpísali Európsky 
kultúrny dohovor. Sloven-
ská republika sa pripojila 
k usporiadateľom DEKD 
v roku 1993.
Cieľom DEKD je stimulo-
vať záujem o európske kul-
túrne dedičstvo, zvyšovať 
povedomie o ňom, infor-
movať verejnosť o potre-
be chrániť ho, podporovať 
toleranciu voči iným kul-
túram a upozorniť na soci-
álne, politické a hospodár-
ske výzvy odvetvia kultúry.
Tento cieľ je možné do-
siahnuť cez sprístupnenie 
zvyčajne neprístupných 
pamiatok, prezentáciu 
bežne prístupných pa-
miatok „v inom svetle“, 
organizáciu seminárov, 

prednášok, výstav, turistic-
kých aktivít, súťaží a hier 
súvisiacich s historickým 
prostredím a jeho hod-
notami. Svojou aktivitou 
sa do podujatia môžu 
prihlásiť štátna a verejná 
správa, územná správa, 
samosprávy miest a obcí, 
školy, cirkvi, mimovládne 

a neziskové organizácie, 
občianske združenia, sú-
kromné inštitúcie, kul-
túrno-osvetové inštitúcie, 
majitelia alebo správcovia 
národných kultúrnych pa-
miatok a historických ob-
jektov, podnikatelia, ale aj 
aktívni občania.

OSLAVY 140. NARODENIA M. R. ŠTEFÁNIKA
Pár dní po návšteve Pieš-
ťan prezidentkou Sloven-
skej republiky Zuzanou 
Čaputovou, zavítala do 
nášho mesta aj Čestná 
stráž Ozbrojených síl Slo-
venskej republiky. Bola sú-
časťou osláv pri príležitos-
ti 140. výročia narodenia 
gen. Dr. Milana Rastislava 
Štefánika.
Spomienkové stretnutie 
k 140. výročiu narodenia 
vedca, diplomata, zakla-
dateľa spoločného štátu 
Čechov a Slovákov Milana 
Rastislava Štefánika, ktoré 
zorganizovala Spoločnosť 
M. R. Štefánika v Piešťa-
noch, sa konalo v nedeľu 
19. júla v hudobnom pavi-

lóne v mestskom parku.
Po úvode, príhovoroch 
a kultúrnom vystúpení sa 
účastníci podujatia presu-
nuli do mestského parku 
k soche M. R. Štefánika, kde 
Čestná stráž položila veniec 
k pamätníku M. R. Štefánika.
Program pokračoval v Kur-
salone hudobno-drama-
tickou kompozíciou Pocta 
Štefánikovi.
Milan Rastislav Štefánik sa 
narodil 21. júla 1880 v Koša-
riskách. Tragicky zomrel 4. 
mája 1919 v Ivánke pri Du-
naji. Pochovaný je v mo-
hyle na Bradle.
Bustu M. R. Štefánika 
v Piešťanoch odhalili z ini-
ciatívy miestneho klubu 
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ROZHOVOR - Piešťanská chatárka na Zbojníckej chate
Mimo nášho mesta žije veľa Piešťancov, ktorí tomuto mestu robia dobré 
meno, nielen na Slovensku, ale aj v zahraničí. Jedným z takýchto je Domi-
nika Dejczöová, chatárka na Zbojníckej chate.

Zbojnícka chata (1960 m) je celoroč-
ne otvorená vysokohorská chata v 
hornej časti Veľkej Studenej doliny, 
ukrytá za Zbojníckym chrbtom. Na 
Zbojníčku do Vysokých Tatier sme sa 
za Dominikou vybrali na konci mája. 
Bol sychravý, chladný, daždivý deň 
a vo vyšších polohách až ku chate 
bola vrstva snehu. Nezabudnuteľný 
zážitok v ten deň umocňoval aj fakt, 
že boli stále uzavreté štátne hranice 
a táto kombinácia zabezpečila to, že 
sme boli na turistickom chodníku 
vedúceho na chatu sami. Jediní ľu-
dia, ktorých sme počas troch hodín 
stúpania stretli, boli dvaja nosiči vy-
nášajúci zásoby na Zbojnícku chatu. 
To bol zážitok, aký v Tatrách už asi 
nezažijem. Aj preto sme mali na cha-
te pokoj a čas sa s Dominikou v kľu-
de porozprávať.
Tvoj život je so Zbojníckou chatou 
v úlohe chatárky spojený už takmer 
päť rokov. Po piatich rokoch bude 
vyhlásené nové výberové kona-
nie. Budeš sa znovu o túto pozíciu 
uchádzať?
Samozrejme. Tých 5 rokov ubehlo 
ako voda, no okrem toho je to mi-
nimálny čas na akúkoľvek prípravu, 
štatistiku či odhad sezóny, zásobova-
nia a podobne. Nehovoriac o tom, že 
si momentálne inú prácu ani neviem 
predstaviť.

Je Zbojnícka chata tvoj prvý alebo 
druhý domov?
Fíha, aká ťažká otázka :)

Nemáš po toľkých rokoch pri návra-
te na chatu pocit, že tam ideš tak 
povediac nasilu? Len kvôli povin-
nostiam, odrobiť si to?
Túto otázku si mi dal počas výstupu 
na chatu a doteraz mi znie v ušiach. 
Ale v zmysle, že je to vlastne realita 
väčšiny ľudí, ktorí chodia do práce. 
Pretože musia. Ja som jednou z mála 
šťastných, ktorým je ľúto, keď ísť ne-
môžu. Ale zároveň sa nedá úplne ho-
voriť o zamestnaní. 

Ak by si si mohla vybrať jednu tat-
ranskú chatu, ktorú by si mohla 
prevádzkovať, ktorá by to bola?
Už som si vybrala!

Hovoríš, že: „Piešťany sa s Tatrami 
skvelo dopĺňajú a v niečom aj po-
dobajú.“ Ako to myslíš?

Na malom úseku sú veľké teplotné 
rozdiely. Kým v Tatrách veselo lyžuje-
me, v Piešťanoch už sú bicykle dávno 
na cestách a stromy v plnom kvete. A 
keď v Tatrách začne jar, v Piešťanoch 
je už leto a veľmi teplo. Keď si nestih-
neš nazbierať niektorú z bylín v Pieš-
ťanoch, dobehneš to pod Tatrami :) 
podobné sú si tieto miesta dovolen-
kovou atmosférou. Je to raj :)

Ktoré je v Tatrách tvoje najobľúbe-
nejšie ročné obdobie?
Každé. Jedno bez druhého by nemali 
to čaro, no zimné Tatry sú pre mňa 
najviac majestátne. 

Počul som o vašom, medzi návštev-
níkmi, obľúbenom chatárovi. Môžeš 
mi ho predstaviť bližšie?
Asi myslíš Romana Zbojníka. To je 
taký náš chlpatý kolega, ktorý sa stal 
ikonou. Miluje lyžovanie, vyhrievanie 
pred krbom a nepohrdne fajnou kos-
ťou.

Zásobovanie vysokohorskej chaty 
je závislé na vynesenom tovare. Ro-
bíš vynášku na chatu niekedy aj ty? 
Koľkí nosiči zásobujú vašu chatu? 
Máš štatistiku o množstve (váhe) 
vyneseného tovaru na chatu za rok?
Ja robím vynášku, keď nesiem svojho 
syna na chatu :) inak túto drinu ne-
chávam na skutočných chlapov. Ku 
nám na chatu nosí okolo 10 nosičov, 
niektorí pravidelne, niektorí spora-
dicky. Patrí im veľká vďaka a obdiv za 
odhodlanie a silu, ktorú preukazujú. 
Aj vďaka nim je možné vyniesť toľký 
komfort až do oblakov a ročne je to 
niekoľko ton.

Spoločnosti M. R. Štefá-
nika v roku 2015, i keď o 
Štefánikovej soche uvažo-
vali už niekoľko desaťročí 
predtým, krátko po jeho 
smrti. Vznikla v dielni pieš-
ťanského sochára Andre-
ja Chotváča, financovaná 
bola verejnou zbierkou. 

Inštalovali ju v blízkosti 
Balneologického múzea, 
kde bola v roku 1933 sprí-
stupnená úplne prvá ex-
pozícia generála Štefánika 
na Slovensku. Mohla vte-
dy vzniknúť vďaka tomu, 
že vtedajšia Piešťanská 
muzeálna spoločnosť s jej 

riaditeľom Imrichom Win-
terom oslovila Štefánikovu 
rodinu v blízkych Košaris-
kách a získala od príbuz-
ných časť predmetov z po-
zostalosti - malú kolekciu 
osobných vecí, predmety 
z etnografických zbierok 
z územia Slovenska, Tahiti 

a oblasti Polynézie, Číny, 
Japonska a Severnej Af-
riky. Vlani časť expozície 
obohatenej o ďalšie pred-
mety predstavilo múzeum 
v samostatnej výstave k 
100. výročiu Štefánikovej 
tragickej smrti.
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SLOVAKMAN
2020
Športové podujatie SLOVAKMAN, 
pretek v dlhom triatlone patrí kaž-
doročne medzi najväčšie športo-
vé udalosti v našom meste a bolo 
tak aj tento rok. 1. augusta 2020 
o 7.00 hod. sa pretekári postavili na 
štart, začali bojovať s časom a po-
stupne ukrajovali z 226 kilometrovej 
trati vo vode, na bicykli a behom. 
Titul „železného muža“ pretekár zís-
ka po absolvovaní 3,8 km plávania, 
180 km jazde na bicykli a na záver 
úspešným zvládnutím maratónskej 
trate 42,2 km v časovom limite 16 
hodín od štartu podujatia. O „že-
lezných mužoch“ sme sa rozprávali 
s organizátormi SLOVAKMAN 2020.

Ide v poradí o 18. ročník tohto podu-
jatia. Koľký to bol v Piešťanoch?
Prvých osem ročníkov bolo v Nitre 
a toto už bol desiaty v Piešťanoch.

Aký bol počet účastníkov v tomto 
roku?
Prihlásených bolo 223 mužov a 17 žien 
a tento rok to bola najvyššia účasť 
v histórii pretekov.

Z akých krajín prišli do Piešťan 
športovci bojovať o titul Železného 
muža?
Okrem slovenských a českých účast-
níkov štartovali v Piešťanoch preteká-
ri z Poľska, Rakúska, Maďarska, Bel-
gicka, Nemecka, ale aj z Rumunska 
a Španielska.

Kto je držiteľom traťového rekordu 
v mužskej a v ženskej kategórii?
Držiteľom traťového rekordu je čes-
ký reprezentant Tomáš Řenč s ča-
som 8:23:23 z roku 2018, ktorý bude 
na štarte opäť aj 1. augusta. Držiteľka 
ženského rekordu je tiež z Česka a je 
ňou Helena Kotopulu, ktorá v roku 
2017 dokončila preteky v čase 9:29:29. 

Helena nebude chýbať ani na 18. roč-
níku Erdinger Alkoholfrei Slovakman.

Koľko rokov mal najstarší pretekár, 
ktorý dokončil triatlon v Piešťa-
noch?
Najstarším pretekárom, ktorý do-
končil SLOVAKMAN 226, bol Miloslav 
Bayer. V roku 2018 finišoval na pre-
tekoch v skvelom čase 13:29:38 a mal 
vtedy 71 rokov.

Prečo sú Piešťany pre takéto podu-
jatie ideálne?
Lodenica nám poskytuje ideálne 
podmienky, ktorými sú blízkosť vody 
aj cesty. Nemáme problém ani  s veľ-
kým depom a v rádiuse 200 metrov 
môžu diváci sledovať všetky tri trate, 
všetky tri disciplíny – plávanie, cyklis-
tiku aj beh. 

Na druhej strane sú niečím aj záker-
né napr. silný bočný vietor, vlhkosť, 
teplota?
Je to najťažšia triatlonová trať na dl-
hých vzdialenostiach široko-ďale-

ko, pretože je to úplná rovina. Keď si 
pretekári chcú oddýchnuť na bicykli 
a prestanú šliapať do pedálov, tak 
ostanú stáť. Napríklad na kopcovitej 
trati sa v smere hore síce vytrápite, 
ale dole sa už iba spustíte. Na tejto 
trati však nie je šanca na oddych ani 
sekundu. A ešte sa k tomuto pridáva 
aj priamy vietor, typický pre Piešťa-
ny. Keď sa cyklisti vracajú naspäť do 
mesta, tak im fúka presne v opačnom 
smere.

Aká je spolupráca s Mestom Piešťa-
ny pri organizovaní SLOVAKMANU? 
Spolupráca je vynikajúca, keďže Pieš-
ťany sú zvyknuté organizovať špor-
tové aj kultúrne podujatia a nemajú 
s tým žiadny problém. Mesto je part-
nerom podujatia, prispieva aj finanč-
ne a pomáha nám, kde treba.

Viac informácií o Erdinger Alko-
holfrei Slovakman triatlone nájdete 
na webe slovakman.sk

NAŠI ATLÉTI ÚSPEŠNÍ NA MAJSTROVSTVÁCH SLOVENSKA VETERÁNOV
47. Majstrovstvá Slovenska v atletike 
veteránov (Masters) sa uskutočnili 
v sobotu 18. júla 2020 na atletickej 
dráhe v Dubnici nad Váhom. 
Napriek ťažkým poveternostným 
podmienkam a v daždivom počasí 
sa štyrom piešťanským zástupcom 
vo svojich disciplínach darilo vynika-
júco.
Našou najúspešnejšou pretekárkou 
bola Anna Matúšová, ktorá vo všet-
kých disciplínach, v ktorých súťažila 
získala zlaté medaily. Anna Matúšová 
reprezentujúca TJ Družba Piešťany 
vybojovala zlato v ľahkoatletických 

disciplínach skok do výšky, vrh gu-
ľou a najrýchlejšia bola aj v behu cez 
prekážky na 80 metrovej trati.
Ladislav Noskovič pretekajúci za klub 
AC Stavbár Nitra získal v nepriazni-
vom počasí zlatú medailu s novým 
slovenským rekordom na 200 m trati 
a prvenstvo aj v behu na 100 m trati. 
Eduard Kučkovský reprezentujúci at-
letický oddiel TJ Družba Piešťany zís-
kal zlatú medailu na 800 m a bron-
zovú na 400 m trati.
Peter Jančovič ako individuálny člen 
Slovenského atletického zväzu bol 
strieborný na 800 m trati a v behu na 

400 m obsadil štvrté miesto.
Naši športovci sa tak z Majstrovstiev 
Slovenska v atletike veteránov vrá-
tili so šiestimi zlatými medailami, 
jednou striebornou, bronzovou a jed-
ným štvrtý miestom. Svojimi úspech-
mi sa zaradili medzi najúspešnejšie 
výpravy tohto šampionátu, za čo im 
patrí veľká vďaka a gratulácia.
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INFORMÁCIE PRE ORGANIZÁTOROV 
VEREJNÝCH  PODUJATÍ

V súvislosti s uvoľnením opatrení zavádzaných proti ší-
reniu koronavírusu v našom meste pribúda množstvo 
verejných kultúrnych a športových aktivít. Upozorňuje-
me organizátorov na dodržiavanie povinností.
1. Usporiadateľ verejného kultúrneho podujatia (ďa-
lej len VKP) v zmysle zákona č. 96/1991 Zb. o verejných 
kultúrnych podujatiach v znení neskorších predpisov 
je povinný oznámiť konanie VKP na Mestskom úrade 
v Piešťanoch – Kancelária vedenia mesta, referent pre 
kultúru,  Nám. SNP 3, 921 45 Piešťany, a to buď osobne, 
poštou alebo elektronickou poštou. 
Oznámenie o VKP je treba podať najneskôr 7 dní pred 
konaním podujatia. V odôvodnenom prípade možno 
oznámenie prijať aj v kratšej lehote. Zmeny v údajoch 
uvedených v oznámení je usporiadateľ povinný ozná-
miť bezodkladne.
Elektronické oznámenie o usporiadaní VKP  tre-
ba zaslať na emailovú adresu: Diana.KizekKissova@
piestany.sk; alebo kultura@piestany.sk.

2. Usporiadateľ verejného športového podujatia (VŠP)  
v súlade so zákonom č. 1/2014 Z.z. o organizovaní verej-
ných športových podujatí a o zmene a doplnení niekto-
rých zákonov, § 4) je povinný oznámiť konanie VŠP   na 
Mestskom úrade v Piešťanoch – Odbor školstva a špor-
tu, referent pre šport,  Nám. SNP 3, 921 45 Piešťany, a 
to buď osobne, poštou alebo elektronickou poštou.
Oznámenie podáva organizátor podujatia najneskôr 
10 dní pred konaním VŠP, resp. 15 dní, ak ide o rizi-
kové podujatie, podujatie s osobitným režimom ale-
bo medzinárodné podujatie, alebo najneskôr 30 dní 
pred konaním VŠP, ak sa má podujatie konať mimo 
športového zariadenia.
Elektronické oznámenie o usporiadaní VŠP  treba 
zaslať na emailovú adresu: zuzana.mlkva@piestany.sk.

3. Tlačivá pre písomné oznámenie VKP a VŠP sú ob-
čanom k dispozícii na MsÚ aj na webovej stránke 
Mesta Piešťany: https://www.piestany.sk/obcan/tlaci-
va-na-stiahnutie-1/
Dodržiavanie povinností by malo byť v záujme každé-
ho organizátora VKP a VŠP, aby predišiel zbytočným 
nedorozumeniam, ale aj v záujme koordinácie priesto-
rového a organizačného zabezpečenia (aby sa viaceré 
podujatia neorganizovali na jednom mieste v rovna-
kom čase a navzájom sa nerušili, aby bol zabezpečený 
poriadok a pod.).  Okrem toho Mesto Piešťany propa-
guje oznámené podujatia na svojej web stránke.
Informácie: 033/77 65 476 (kultúra) a 033/77 65 430 
(šport)

ROKOVANIA POSLANCOV
Zasadnutia Mestského zastupiteľstva mesta Piešťany 
sa v tomto roku uskutočnia:
27. augusta 2020 (štvrtok), 22. októbra 2020 (štvrtok) a 
10. decembra 2020 (štvrtok) v Mestskej knižnici mes-
ta Piešťany na Školskej ulici so začiatkom o 14.00 hod. 
Priamy prenos zo zasadnutia je možné sledovať na 
internete alebo TV Piešťany. Program zasadnutia MsZ 
nájdete na stránke www.piestany.sk.

Prečo primátor 
nepodpísal nájomnú zmluvu 
s Tenisovým klubom?
Primátor mesta Piešťany na základe odporúčania práv-
neho oddelenia Mesta Piešťany nepodpísal Nájomnú 
zmluvu medzi Mestom Piešťany ako prenajímateľom 
a Tenisovým klubom kúpele Piešťany, o.z. ako nájom-
com z dôvodu, že pri takto schválenej  nájomnej zmluve 
mesto môže byť poskytovateľom neoprávnenej štátnej 
pomoci. Nevýhodnosť tohto nájomného vzťahu by spo-
čívala v tom, že mesto prenajme nájomcovi majetok za 
1€/rok na dobu 30 rokov, uhradí skutočné výdavky za pl-
nenia spojené s dohodnutým užívaním do výšky max. 
25 000€ /rok s DPH,   pričom nájomca bude vykonávať 
bežnú údržbu a opravy predmetu nájmu, bez povinnos-
ti investovať  do majetku mesta. Taktiež bude vykonávať 
komerčnú činnosť na majetku mesta. Primátor mesta 
požiadal hlavného kontrolóra mesta o vykonanie kontro-
ly zákonnosti, účinnosti, hospodárnosti a efektívnosti pri 
hospodárení a nakladaní s majetkom mesta schváleného 
uznesenia MsZ č.36/2020 dňa 15.05.2020 (ktorým boli po-
tvrdené pozastavené uznesenia MsZ č.20/2020 a 21/2020 
zo dňa 13.02.2020). Hlavný kontrolór odstúpil materiál 
Okresnej prokuratúre Piešťany z dôvodu, že vykonáva do-
zor nad dodržiavaním zákonnosti v samospráve.


